
 

 

Protokół Nr XLIII/2022 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 maja 2022r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
53

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XLIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecna – radna Lidia Kałandyk. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 2 inne zaproszone osoby według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XLIII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 



8.1 uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania – druk nr 260; 

8.2 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 261; 

8.3 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego – druk nr 

262; 

8.4 uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonych na obszarze Gminy 

Wierzchowo – druk nr 263; 

8.5 uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody – druk nr 264; 

8.6 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 – druk nr 

265; 

8.7 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2022-2032 – druk nr 266. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10.Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych lub 

Wójt chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 kwietnia 2022r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XLII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

W tym momencie na salę obrad przybył radny Mariusz Doroszuk. Aktualna ilość radnych 

biorących udział w posiedzeniu – 14. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 



 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radny Ryszard Borowicz poprosił o bardziej szczegółowe wyjaśnienie w sprawie 

podpisanych w dniu 17 maja 2022r. przez  Wójta i Skarbnika Gminy Wierzchowo umów 

dotyczących programów Senior+ i 75+. 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że celem Programu jest wsparcie jednostek samorządu w 

rozwoju na ich terenie sieci Dziennych Domów  „Senior+” i Klubów „Senior+”, które mają 

zapewnić wsparcie seniorom – osobom nieaktywnym zawodowo w wieku 60 lat i więcej, 

natomiast celem Programu Opieka 75+ jest poprawa dostępności do usług opiekuńczych, w 

tym specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób w wieku 75 lat i więcej, które są osobami 

samotnymi. Programy będzie realizować Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu maju 2022 

roku przedstawiła Jolanta Augustyniak - Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie, tj. 

Komisji Kultury. 

Protokół Komisji Nr 5/2022 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 

nie składali interpelacji. 

 

Na sesji Radni również nie złożyli interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

 

 

 



Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania – druk nr 260. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/257/2022 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania – która stanowi załącznik nr 5 do 

nin. protokołu, 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze 

przetargu – druk nr 261. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/258/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 6 do 

nin. protokołu, 

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego – druk nr 262. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/259/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu 

mieszkalnego – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków położonych na obszarze gminy Wierzchowo – druk nr 

263. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/260/2022 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

położonych na obszarze gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu, 

 

5) w sprawie zniesienia pomnika przyrody – druk nr 264. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/261/2022 w sprawie zniesienia pomnika przyrody – która 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 – druk nr 265. 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/262/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2022 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2022-2032 – druk nr 266. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/263/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2022 - 2032 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu, 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

W związku z brakiem odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim okresie przez radnych 

interpelacje Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 
 

Radny Ryszard Borowicz zapytał Wójta, kto jest właścicielem wybudowanej sieci 

światłowodowej w miejscowości Sośnica, kto dysponuje siecią? 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że na ten czas nie wie, odpowie w najbliższym czasie po 

zasięgnięciu informacji. 

 

Radny Józef Janicki zapytał Wójta, czy będzie remontowana droga wjazdowa do szkoły w 

Świerczynie i czy Wójt rozmawiał ze Starostą Drawskim w sprawie wykonania wskazania 

granic wraz z podziałem geodezyjnym pasa drogowego drogi Świerczyna – Wielboki oraz 

czy trwają jakiekolwiek działania w sprawie przejęcia lub zamiany terenu boiska sportowego 

w Świerczynie. 

Wójt odpowiedział, że nie było inicjatywy rozmowy na temat wskazania granic ani od Wójta 

ani od Starosty. Wójt jest zdania, że temu powinna posłużyć specustawa drogowa, ustawa  

o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych – 

skraca procedury związane z realizacją inwestycji. Dalej Wójt stwierdził, że najlepszym 

rozwiązaniem będzie zalegalizowanie istniejącego przebiegu pasa drogowego. Jeśli chodzi  

o remont drogi wjazdowej do szkoły – w chwili obecnej nie jest on brany pod uwagę. Sprawa 

przejęcia lub zamiany terenu boiska sportowego w Świerczynie wymaga jeszcze wielu 

wyjaśnień i uzgodnień, będą prowadzone rozmowy z Nadleśnictwem w Świerczynie. 

 

Radny Ireneusz Jung zapytał Wójta, czy na drodze gminnej w Osieku Drawskim będzie 

możliwość zamontowania progów spowalniających. 

Wójt odpowiedział, że należałoby przeprowadzić rozeznanie wśród mieszkańców tego 

sołectwa, czy są w ogóle zainteresowani montażem progów, zdania są podzielone, 

prawdopodobnie nie wszyscy mieszkańcy są tym działaniem zainteresowani. 

Radny Ireneusz Jung zobowiązał się, że przeprowadzi rozpoznanie w tym temacie wśród 

mieszkańców Osieka Drawskiego. 



Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

12
57

 zamknął obrady XLIII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


